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Adorace

Hlavní den oslav

pátek 24. 5. 2019 v 10.00 hod. 
pro žáky ZŠ TGM Čejkovice v kostele sv. Kunhuty
vyhodnocení výtvarné soutěže „Náš kostel očima dětí“

Výchovný koncert 

pátek 24. 5. 2019 od 18.00 hod. 
mše svatá se zpěvem chrámového sboru
koncert chrámového sboru, zpěv Jitka Balátová
divadlo sv. Václav, Misijní klubko ze Starého Poddvorova
tvoření v boční kapli
výstava prací žáků ZŠ „Náš kostel očima dětí“ 
žáci p. Kratochvíly ze ZUŠ

Noc kostelů

sobota 1. 6. 2019 v 18.00 hod.

neděle 2. 6. 2019
9.45 hod. průvod od fary 
krojovaní, děti, skauti, brontosauři, mládež,  
kněží, biskup
10.00 hod. slavná mše svatá  
s pomocným biskupem brněnským a generálním 
vikářem Mons. Pavlem Konzbulem (za všechny  
živé a zemřelé občany farnosti, kněze a rodáky)
15.00 hod. farní den na farní zahradě  
(při nepřízni počasí v Orlovně)

   75 . výročí 
kostela sv. Kunhuty
v Čejkovicích

Srdečně zveme všechny občany a rodáky obcí 
Čejkovice, Starý Poddvorov a Nový Poddvorov.
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Vážení občané Čejkovic, po překonání zimních 
měsíců se k nám konečně prokousalo jaro. Letošní 
zima byla jedna s těch opravdovějších, se sněhem 
a mrazem. Že to byla zimovatější zima soudíme po-
dle množství vysolené soli. Při „normální“ zimě by to 
stačilo asi na dvě zimy. Ale kde že loňské sněhy jsou. 
Všichni jsme již naladěni na jaro a všichni očekávají 
teplé počasí a prosluněné dny. Po zimním spánku 
nás čeká jarní probuzení. S pěkným počasím se za-
čínají všichni tlačit do vinic a polí, všichni upravují 
předzahrádky a okolí svých domů. Moc děkuji všem, 
kdo přispívají k upravenosti naší obce a starají se 
o okolí svých domů. Čejkovice jsou každým rokem 
krásnější, a to hlavně díky péči všech občanů.

V předcházejícím zimním období jsme všichni 
malinko lenošili, ale to jen proto, abychom nabrali 
energii do otvírajícího se teplejšího období.

I na obci jsme se v prosinci 2018 věnovali více 
kultuře a společenskému dění, které k předvánoč-
nímu času neodmyslitelně patří. Obec uspořádala 
vánoční koncert Mladé muziky Šardice v kulturním 
zařízení Zemědělské a.s. Musím si postesknout, že 
čejkovští občané nejsou moc příznivci podobných 
ducha povznášejících akcí. Kultura je v Čejkovicích 
nějaká zakletá. Často slýcháme od našich občanů, 
jaké akce se organizuji v jiných obcích a kolik 
místních je ochotno na ně přes pole zajet. Dokonce 
i z Čejkovic. Pak nechápeme, proč to v Čejkovicích 
moc nefunguje. Je nám to líto a asi budeme zvažo-
vat, co dál z kultury budeme organizovat. Možná se 
podaří nově ustavené kulturní komisi z řad mladších 
zastupitelů a občanů uhodit na tu správnou notu 
občanů Čejkovic.

Tradičně se v Čejkovicích konalo několik dalších 
kulturně vinařsko společenských akcí. K těmto 
akcím patřilo například Žehnání vína, které se po-
řádá snad po sedmé nebo poosmé v období mezi 
Vánocemi a Novým rokem. Nově obec uspořádala 
v první den Nového roku ohňostroj před zámkem.  
Velmi nás potěšit zájem všech občanů a v dalších 
letech bychom chtěli tuto akci opakovat a vytvořit 
tím pravidelné setkání spoluobčanů.

 Další velmi zdařilou akcí byl Tříkrálový koncert 
v podání ženského sboru Levandula a jejich hostů.  
V akusticky úžasném prostředí čejkovického kostela 
zazněly koledy a další překrásné písně. Bylo to velmi 
hezké odpoledne. 

AUTOR: Ing. Pavel Novotný, starosta obce

SLOVO STAROSTY
Plesovou sezonu již máme také za sebou, a i když 

jsou plesy s menší návštěvností, stále si drží vysoký 
standard a celkový počet plesů si nezadá s leckterým 
městem. Pro děti pořádal Junák dětský karneval, kde 
hojnost dětských masek a rozdováděnost dětí dává 
téměř jistotu, že tato akce má budoucnost a pevné 
místo v pořádání akcí pro nejmenší. V neposlední řadě 
je nutné vzpomenout a poděkovat Českému zahrád-
kářskému svazu za pořádání a organizaci Oblastní 
výstavy vín. V letošním roce, s počtem vystavovaných 
vzorků převyšujícím číslo 1200, opět organizátoři 
dokázali, že tato výstava je pro vinaře velmi zajímavá 
a celkově je o tuto akci velký zájem.

Z pohledu obce je v tomto roce téměř nejvýznam-
nější akcí úprava koryta potoka Prušánka. Povodí 
Moravy jako vlastník a správce toku Prušánky přišel 
po mnohaletém urgování s projektem úpravy dna 
potoka. Již v minulém roce projekční firma, která 
vypracovává projekt k tomuto dílu, jednala s dotčený-
mi občany ve smyslu přístupu k potoku pro možnost 
bagrování a odvozu sedimentu. Po odladění a zapra-
cování všech požadavků dotčených občanů došlo 
k vypracování projektové dokumentace k tomuto dílu. 
Při schvalovacím procesu bylo Českou společností 
ornitologickou podáno odvolání proti tomuto dílu 
a v jedné chvíli to vypadalo, že potok se upravovat 
nebude. Obcí Čejkovice bylo vyvoláno jednání v této 
věci, jehož výsledkem bylo stažení odvolání Českou 
společností ornitologickou. V této chvíli můžeme 
konstatovat, že potok se bagrovat bude, v dolní části 
dojde k vybagrování nánosu a v části od radnice až po 
ulici Raska bude provedeno odbagrování sedimentu 
a dojde ke zpevnění dna potoka. V této době investor 
provádí výběr dodavatele stavby a práce by měly začít 
do poloviny tohoto roku.

K tomu, co nás tíží a s čím v poslední době bo-
jujeme, je nárůst černých skládek v katastru obce. 
Domnívali jsme se, že díky možnostem uložení 
stavební sutě na sběrný dvůr nebude zajímavé vy-
vážet stavební suť na černé skládky. Docela jsme se 
mýlili. V minulém týdnu jsme přistoupili k likvidaci 
černých skládek v oblasti Borových a nestačili jsme 
se divit. Tolik „čerstvého“ stavebního odpadu jsem 
dlouho neviděl. Zbytky zdiva a střešní krytiny, která 
je natolik speciální, že by se dalo domnívat, který ze 
stavebníků za tímto vývozem stojí. Nikoho jsme ne-
přistihli a nezbývá, než aby se toto všechno uklidilo. 
Děkuji Zemědělské a.s., která poskytla mechanizaci 
a pracovníky a vyčistila tuto lokalitu. Do budoucna 
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uvažujeme o instalaci fotopastí, abychom viděli, co 
se v které lokalitě děje. 

Podařilo se nám odkoupit pozemek u hřbitova, bý-
valé Podrazilovo, kde jsme provedli demolici domku 
a řešíme využití této plochy, patrně pro parkování 
vozidel. Dále obec koupila rodinný dům na ulici Cigá-
nov, bývalé Svačinovo, kde prozatím nemáme úplně 
přesné určení užití. V současné době provádíme opravu 
kostkových komunikací v oblasti Zlatého kopečku 
a lokální opravy dalších kostkových komunikací. Na 
ulici Větřák se provádí zokruhování veřejného vodo-
vodu tak, aby mohly být připojeny sklepy na Větřáku 
na veřejný vodovod. Na Zámku se pokračuje v opravě 
fasády na malém nádvoří a fasády věže. Technologický 
postup oprav je značně zdlouhavý a musí docházet 
k technologickým přestávkám, proto tam lešení bude 
ještě nějakou dobu. Po Velikonocích se má rozeběh-
nout výstavba chodníku na ulici Újezd, od zastávky 
Kovárna po křižovatku s ulicemi Blechov a U Tůfarky. 
Tady chceme alespoň částečně vyřešit bezpečnost ško-
láků a chodců v této ulici. V ulici U Tůfarky plánujeme 
výstavbu nové komunikace, kdy stávající kostkový 
povrch nahradíme živičným povrchem a vznikne nová 
asfaltová komunikace. Práce začnou v letních měsících 
a jejich konec musí být před hody. Vždyť tam máme 
stárku. Taky chceme v tomto roce vybudovat novou 
komunikaci od hřbitova k domu pana Mitáčka, kudy 
se chodí zkratkou ze hřbitova. Pro děti chceme doplnit 
dětské hřiště na Zelených plících o lanovou dránu.

Hovoří se dnes o celoživotním vzdělávání člověka. 
Ve všech oborech lidské činnosti se to požaduje a jsou 
proto vytvářeny nejrůznější programy. Jde o to, aby 
lidé byli stále seznamování s nejnovějšími objevy 
a trendy v daném odvětví lidské činnosti. Zvláště se 
dbá na to, aby se vzdělávali ti, kteří pracují s lidmi. 
Ať, učitelé, lékaři, policisté, kněží, sociální a chari-
tativní pracovníci, všichni jsou vedeni k tomu, aby 
se zúčastňovali těchto kurzů. Tímto vzděláváním 
reaguje společnost na problémy doby, které přináší 
moderní společnost. Hledají se odpovědi na vzniklé 
situace a je snahou nalézat nová řešení. Ale většinou 
řešíme důsledky a zapomínáme na kořeny a příčiny. 
Co dnes formuje člověka? Vždy platilo a platí, že 
prvním místem formace je rodina. Z ní si odnášíme 
nejvíce do svého dalšího života. Dalším místem je 
škola, která rozvíjí a dolplňuje, co bylo v rodině zaseto 

Je toho ještě mnoho, co máme v plánu, ale pro 
rozjezd tohoto investičního roku to prozatím stačí. 
Věříme, že všechny stavební akce úspěšně a zdárně 
dovedeme ke kolaudaci či dokončení.

S nadcházejícím obdobím nás čeká spousta práce 
a naše společné úsilí bude směřovat k tomu, abychom 
se v našich Čejkovicích cítili dobře a aby Čejkovice 
byly pro návštěvníky upravené a krásné.

Ještě jednou děkuji všem, kteří se starají o vzhled 
obce, našim zaměstnancům, kteří odváží přeplněné 
odpadové koše, v mnoha případech igelitkami z do-
mácností, našim děvčatům, která se starají o všechny 
záhonky a květenu po celé obci, ale také Vám všem 
občanům, kteří se staráte o čistotu a pořádek kolem 
svých domovů a nemovitostí. Všem Vám děkuji. Na-
opak bych chtěl sáhnout do svědomí těm, kteří vyváží 
nepořádek do přírody a zakládají černé skládky. Je od 
nich nepěkné, aby si takto vyřešili nepořádek doma 
a udělali nepořádek v přírodě. Byl bych moc rád, 
kdyby si tito pořádkumilovní občané „zametli před 
svým prahem“ a chovali se jako lidi.

Přeji Vám, ať se Vám vydaří předjaří, ať společně se 
sluníčkem získáte hodně energie a elánu do dalších 
dní. Také bych Vám přál, aby i pro Čejkovice platilo, 
že nejenom prací živ je člověk a přišli jste podpořit 
kulturní akce pořádané obcí i jinými organizátory. 
Vždyť setkávání občanů je důležité pro společenský 
život a vzájemnou komunikaci.

VELIKONOCE - FORMACE ČLOVĚKA
AUTOR: P. Miloslav Čamek, farář a co se v ní žije. Nemůže nahradit ve funkci výchovy 

a formace rodinu. Třetím místem byla společenství, 
kde člověk vyrůstal a sdílel svůj život. Velkým hráčem 
dnešní doby ve formování člověka má dnes internet 
se všemi sociálními sítěmi. Na mnoho mladých lidí 
mají velký vliv, jak po stránce dobrých věcí, tak po 
stránce, které vedou mladé lidi na scestí a zastírají jim 
reálný svět. Všichni lidé, ve všech životních etapách 
touží po lásce, po vztahu, po porozumění, po sdílení 
vzájemné přítomnosti a času. Proto k formaci patří 
nejenom vědomosti, způsoby jednání, ale především 
formace lidského nitra. Tam v té nejhlubší svatyni 
našeho „JÁ“ se odehrává ten opravdový vztah člověka 
k člověku a člověka k Bohu. 

  Když se my, křesťané, začteme do Bible, kde je 
napsáno Boží slovo, tak tam můžeme nalézt oprav-
dovou a celostní formaci lidského života. Není zde 
formátorem člověk, ale Bůh. On ve své prozřetelnosti 
inspiroval lidi, kteří jeho slova zapsali, promysleli 
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a také zpracovali. Všechny Boží přísliby se naplnily 
na Ježíši Kristu Božím Synu. Jeho život je vstupem 
do lidského života nejopravdovějším způsobem. On 
byl nejdokonalejší člověk, který na světě žil a záro-
veň byl Božím Synem. Při pozorném čtení evangelia 
jsme vtaženi do hluboké lidské pozornosti a empatie 
ke každému člověku. Na každém kroku jsme svědky 
jeho blízkosti a vstřícnosti ke člověku. Na druhé 
straně Ježíš formuje člověka po všech jeho strán-
kách. Je připraven odpouštět hříchy, uzdravovat tělo 
a duši, a také vést k obrácení srdce. Ježíš svým slo-
vem posiluje víru posluchačů. Projevuje vždy zájem 
o konkrétního člověka. Svými znameními ukazuje na 
to, že není obyčejný člověk, ale Boží Syn. Hlásá Boží 
království, které máme nejdříve hledat a ostatní nám 
bude přidáno. Setkání s Ježíšem v jeho slově, v jeho 
moci a síle, s přijetím jeho obdarování je vrcholem 
formace člověka. Právě toto prožili jeho učedníci, 
které Ježíš tři roky vyučoval a připravoval na své 
Velikonoční tajemství, kde byl vydán do rukou židů, 
trpěl, byl ukřižován a třetího dne vstal z mrtvých. 
Apoštolové prošli krizí víry, smutku, zklamání. Vždyť 
ten, kterého přijímali jako Mesiáše, je na první pohled 
zklamal. Jedině Jan s Marií byli pod křížem a při uklá-
dání do hrobu. Ale hrobem Velikonoce nekončí. Ježíš 
třetího dne vstal z mrtvých a žije. Nová dimenze jeho 

oslaveného těla přitahuje všechny. Zjevuje se nejdříve 
ženám, potom  apoštolům i ostatním učedníkům. 
Čtyřicátý den vstupuje na nebesa a slibuje utěšitele 

Ducha Svatého. Padesátý den sestupuje Duch Svatý 
na učedníky a proměňuje jejich nitro a hlubinu srdce. 
Stávají se novými lidmi, plně chápou Ježíšovo učení, 
jsou naplněni dary Božího ducha a hoří láskou k Je-
žíši. Jdou do celého světa a hlásají radostnou zvěst 
o záchraně člověka všem lidem a národům. Jsou si 
plně vědomi Ježíšových slov: „ Hle, já jsem s vámi 
po všechny dny až do konce světa“. Také my věřící 
současnosti jsme často zklamáni v životě, v církvi , 
v bolestech světa. Ale Ježíš nám dává Božího ducha. 
Duch Boží je tím pravým formátorem nás křesťanů 
všech dob. Jsme pozváni do jeho školy a o letošních 
Velikonocích můžeme prožít další krok naší forma-
ce k opravdovému křesťanskému životu. Proto Vás 
všechny farníky zvu na prožívání Svatého týdne 
v našem farním kostele sv. Kunhuty, kdy  prožíváme 
jeho 750. výročí a také  trvání naší farnosti. Máme být 
svědky velikých Boží činů, které učinil Ten, který je 
mocný a jehož Jméno je svaté. „ Ať slavné Kristovo 
vzkříšení naši tmu ve světlo promění.“ Požehnané 
Velikonoční svátky přeji ze srdce všem občanům 
našich farních obcí. 

ZELENÝ ČTVRTEK 18. 4. 2019
Den ustanovení kněžství; Památka večeře Páně 
9.00 hod. missa chrismatis Brno – katedrála 
16.00 hod.  Svatá hodina Starý Poddvorov 
18.00 hod. mše svatá na Památku večeře Páně 
– Čejkovice sv. Kunhuta; Svatá hodina – zpívá chrá-
mový sbor 

VELKÝ PÁTEK 19. 4. 2019
Den přísného postu; Sbírka na Boží hrob; 
čteme Pašije sv. Jana 
8.00 – 17.00 hod. modlitby v kostele – dle rozpisu 
16.00 hod. křížová cesta Starý Poddvorov;
15.00 Korunka k Božímu milosrdenství 
17.00 hod. Křížová cesta ve farním kostele Čejkovice 
– modlí se žáci 6., 7., 8. a 9.tř.
z náboženství; zpívá chrámový sbor 
18.00 hod. Velkopáteční obřady 
20.00 – 8.00 hod. celonoční adorace modlí se muži 
i ženy – dle rozpisu 

VELIKONOCE VE FARNOSTI

BÍLÁ SOBOTA 20. 4. 2019 
Den modliteb u Božího hrobu 
8.00 – 19.00 hod. modlitba u Božího hrobu – dle rozpisu 
20.00 hod. Velikonoční vigilie – noc vzkříšení– sbírka 
na potřeby kostela 

ZMRTVÝCHVSTÁNÍ PÁNĚ
HOD BOŽÍ VELIKONOČNÍ 21. 4. 2019 
mše svaté; žehnání velikonočních pokrmů 
7.30 hod. Čejkovice 
9.00 hod. Starý Poddvorov 
10.30 hod. Čejkovice 
14.00 hod. Te Deum a svátostné požehnání 
– při bohoslužbách sbírka na potřeby kostela 

PONDĚLÍ VELIKONOČNÍ 22. 4. 2019
mše svaté 
8.00 hod. Starý Poddvorov;
9.00 hod. Čejkovice 
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Když nás pan farář koncem 
října 2018 oslovil, jestli bychom 
dokázali postavit maketu kostela 
k 750. výročí, odpověděli jsme 
jednoznačně „ano“. To jsme ještě 
nevěděli, jaký kus práce nás čeká. 
Od listopadu 2018 jsme se pustili 
pomalu do projektování makety. 
Začátkem roku 2019 jsme maketu 
začali realizovat a trvalo nám to 
cca 200 hodin.
Autoři:
·Projekce a realizace: Jakub Kratochvíl
·Hlavní fotograf: Ondřej Skalička

Krásné Velikonoce všem občanům přeje Obec Čejkovice !

PÁR SLOV AUTORŮ

NOVÁ VITRÁŽ SV. URBANA

Každou velkou událost v rodině, 
obci i ve farnosti něco připomíná. 
Je kolem nás mnoho takových 
věcí. Otevírají nám život a historii 
občanů daného místa. Upozorňují 
nás na to, co bylo důležité, kde 
lidé brali sílu v nejrůznějších tra-
gických událostech a jaký vzácný 
člověk tady žil nebo obec navštívil. 
Jsou to nejen památky, ale i živé 
odkazy do budoucnosti. Takovým 
živým odkazem má být nová vitráž 
sv. Urbana v kostele k 750. výročí 
kostela a farnosti. Toto dílo navrhla 
a podpořila farní rada. Bude umís-
těna do okna směrem do ulice na 
levé straně lodi kostela, tam, kde 
je kazatelna. Návrh zpracoval p. 
Jaroš, malíř a restaurátor, který 
opravoval vloni obraz sv. Kunhu-
ty, realizaci provede p. Mitvalský 
se spolupracovníky. Má to být 

AUTOR: P. Miloslav Čamek, farář živá připomínka letošního výročí, 
ochrana a přímluva tohoto světce 
se týká nás všech. Na medailonu 
čteme „Svatý Urban k 750. výročí 
kostela věnovali farníci a vinaři“. 
Pořízení vitráže bude stát cca 
300 tisíc Kč. I po sto letech si naši 
následovníci vzpomenou na ty, kdo 
se o to dílo zasloužili. Tak jako my 
vzpomínáme na ty, kdo se zaslou-
žili o krásu a zvelebení kostela. 
Předem děkuji všem farníkům a vi-
nařům za finanční podporu tohoto 
dobrého díla. 

AUTOR: Jakub Kratochvíl ·Organizace pomůcek: Matěj Martinec
·Asistent úpravy fotek: Adam Prčík
·Zeleň: Natálie Košutová
·Elektroinstalace: Matěj Skalička

Čejkovická farnost děkuje žá-
kům ZŠ za realizaci makety kos-
tela sv. Kunhuty. Poděkování patří 
také jejich rodičům za podporu.

Maketa kostela sv. Kunhuty je 
postavena v měřítku 1:50 a mů-
žete si ji prohlédnout v kostele 
před lavicemi. 

DEN OTEVŘENÝCH 
DVEŘÍ NA FAŘE.
Jste pozváni k návštěvě 
farní budovy, kde jste možná 
nikdy nebyli. Upřesňujeme 
v neděli 5. května 2019 
od 14.30 hod. - 18.00 hod.
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DOBROČINNÝ STÁNEK „U ANDĚLA“

Milí čtenáři Zpravodaje,
dovolte mi se vrátit o několik týdnů zpět, kdy 

jsme s žáky 8. – 9. tříd, kteří navštěvují náboženství, 
pořádali náš dobročinný stánek „U anděla“, kde 
jsme prodávali naše vlastnoručně vyrobené výrobky 
ve prospěch mezinárodní charitativní organizace 

BATŮŽKOVÝ PROJEKT

Mary´s meals. Přidalo se k nám také několik míst-
ních dobrovolníků, kteří nám nabídli své produkty 
či svou pomoc s organizací. Společně jsme dokázali 
úžasnou věc – zaplatit obědy pro 91 dětí v nej-
chudších oblastech světa na celý školní rok. Vybralo 
se celkem 38 424 Kč. Tato částka mnohonásobně 
předčila naše očekávání, dokonce i výtěžek dobro-
činného stánku v Praze na Staroměstském náměstí.  
Tento úspěch mě velmi těší a svědčí o tom, že u nás 
v Čejkovicích i okolí žijí lidé, kteří chtějí pomáhat 
i mimo naši vlast.  

AUTOR: Markéta Prčíková

CÍL PROJEKTU:
· podpořit vzdělávání dětí v nejchudších 
zemích
· rozvíjet sociální cítění našich dětí (ochota 
pomáhat, rozdělit se, vážit si věcí, neplýtvat)

ORGANIZÁTOR PROJEKTU:
· křesťanská charitativní organizace 
Mary‘s meals ve spolupráci s Římskoka-
tolickou farností Čejkovice

http://marysmeals-podporovatele.cz/
batuzkovy-projekt.html

JAK NA TO:
· připravte školní tašku či batůžek, který 
již  nepotřebujete, čistý a v dobrém stavu.
· do tašky můžete vložit: 
školní  pomůcky – tužky, pastelky, pouzd-
ro, propisky,  gumu, ořezávátko, sešit, 
hygienické potřeby – ručník, zubní kartá-
ček, pastu, mýdlo
oblečení – tričko, šortky, sandály či pantofle
jiné potřeby – lžíce, malá hračka (míček). 
Děti přinesou tašku na faru nebo do kostela.

Často se mě lidé ptali, proč peníze nevěnujeme 
našim dětem. Odpověď je velmi jednoduchá - naše 
děti mají vše, co po materiální stránce potřebují - by-
dlení, krásné školy, zajištěnou stravu, volnočasové 
aktivity, ... mají se nadstandardně. Naše peníze 
mají přitáhnout do školy děti, které si vzdělání ne-
mohou dovolit, protože jejich každodenní činností 
je shánění potravy.  Z nedostatku peněz jsou tyto 
děti často prodávány do „otroctví“ na velké farmy, 
když je rodiče nemohou uživit. O tomto projektu 
jsme také v náboženství hlasovali a jednomyslně 
jsme se shodli na tom, že tady jsou peníze potřeba 
nejvíce. Věřme, že jednou takto podporované děti 
dokáží vyvést svou zemi z obrovské bídy a oprostit 
se od závislosti na ostatních.

Mimo jídla tito malí školáci potřebují také tašky 
do školy, proto jsme se rozhodli zapojit do  BATŮŽ-
KOVÉHO  PROJEKTU, o kterém si můžete přečíst 
na zvláštní upoutávce a společně s námi tuto akci 
podpořit.

Chtěla bych poděkovat všem, kteří dobročinný 
stánek připravovali- zejména  žákům 7. – 9. tříd, 
kteří během tří měsíců ve svém volném čase tvořili 
různé vánoční dekorace, p. Mirku Moravanskému 
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LYŽAŘSKÝ KURZ ŽÁKŮ 7. A 8. TŘÍDY
AUTOR: Karolína Zavadilová, Simona Tihlaříková, 7. třída

za spolupráci při realizaci adventních dílen, všem 
našim podporovatelům- p. Lukáši Hlineckému za 
výborného Šviháka, firmě Sonnentor za čaje, ze 
kterých jsme vyrobili čajové stromečky, p. Micha-
lu Sládkovi, který speciálně pro nás napekl  psí 
sušenky, rodině Havlíkové, Třasoňové, Janoškové, 
p. Jindřišce Ondrové, p. Veronice Studýnkové, p. 

Anežce Kalábkové, p. Blance Hlaváčové, p. Jaroslavu 
Hubáčkovi. Speciální poděkování patří p. Lukáši 
Kmentovi za organizaci trhů a obci Čejkovice za 
zapůjčení a postavení  obecního stanu.  Velký dík 
i vám,  kteří  jste  se u nás zastavili a přispěli, všem 
děkuji za důvěru.

Cesta autobusem se neobešla bez problémů, pro-
tože v noci napadlo hodně sněhu. Když jsme dorazili 
do cíle, museli jsme zápasit s obrovským kopcem, 
přes který jsme si nesli věci do hotelu. Hotel byl sice 
trochu starší, ale i přesto jsme se v něm dokázali 
zabydlet a užít si příjemně pobyt. Jídlo v hotelu bylo 
opravdu výborné a všem moc chutnalo.

Už první dojem ze sjezdovky byl dobrý. Čekal nás 
areál s několika vleky s různou obtížností sjezdovek. 
Rozdělili jsme se na tři družstva podle toho, jak kdo 
uměl lyžovat.

Dopolední a odpolední program byl zaměřený 
na zdokonalování se v lyžování. Večer nás vždy 

překvapil program, který si družstva připravila na 
jednotlivé večery.

Poslední den se uskutečnil závod ve slalomu, který 
byl upraven pro každé družstvo podle zdatnosti. Po 
večeři jsme pak měli večerní lyžování.

Další den ráno jsme se mohli rozhodnout, jestli 
půjdeme ještě lyžovat. Na svah šlo pouze pár holek. 
Ostatní přišli o hromadu srandy, protože si instruk-
toři pro nás připravili spoustu netradičních variant, 
jak zdolat svah.

Lyžák 2019 jsme si hodně užili.
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EDUKAČNÍ ODPOLEDNE

PLES SRPŠ

AUTOR: Učitelky 1. stupně ZŠ TGM Čejkovice

AUTOR: Mgr. Eliška Rusňáková

V letošním školním roce jsme na ZŠ TGM Čejkovice 
připravili pro budoucí prvňáčky a jejich rodiče tři 
edukační odpoledne. Náplň tvořily činnosti, které 
potřebuje znát každý předškolák, aby nástup do školy 
zvládl bez větších obtíží. Do edukačního plánu byly 
zařazeny grafomotorické  cviky, stříhání, skládání 
obrázku, vytleskávání slov, poznávání první hlás-
ky u slov, rozvoj matematických představ. Hravou 
formou jsme uvedli děti do školního prostředí, aby 
zápis do 1. třídy nebyl ve znamení stresu. Rodičům 
jsme tak ukázali, co je třeba  u dětí dále rozvíjet. 
Protože největší odměnou by pro nás bylo, kdyby 
se 18. duben 2019 – termín zápisu do 1. třídy – stal 
příjemným zážitkem pro všechny. 

Školní ples se uskutečnil 19. ledna v sále Kultur-
ního domu Zemědělské a.s. Čejkovice. Byl tradičně 
zahájen předtančením polonézy, kterou předvedli 
žáci sedmé až deváté třídy. Nácviku se ujaly paní 
učitelky Zdeňka Šolková a Eliška Rusňáková. Tančili 
na skladbu Wild child od zpěvačky Enya. Polonéza 
byla letos nově obohacena o spoustu efektních 
zvedaček. 

Žáci předvedli své vystoupení také na dalších 
plesech – na Hasičském plesu a plesu KDU-ČSL 
v Čejkovicích a byli pozváni také na ples do Nového 
Poddvorova. Všechna vystoupení se tanečníkům 
povedla a sklidili zasloužený potlesk.
Taneční páry:
Jakub Kratochvíl a Natálie Košutová, Matěj Martinec 
a Aneta Strýčková , Adam Prčík a Ester Floriánová
Jan Kočařík a Barbora Janošková, Adam Červenka 
a Tereza Špérová, Hynek Toman a Sára Brhelová, 
Lukáš Nosek a Kristýna Drábková, Petr Urbánek 
a Petra Zemánková, Matyáš Krša a Anna Drábková, 
David Herzán a Sofie Švábová, Marek Konečný a Klá-
ra Gulišová, Jakub Holomáč a Karolína Zavadilová
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VÍTÁNÍ JARA

Poslední březnový pátek patřil na Základní škole 
T. G. Masaryka v Čejkovicích především hudebním, 
tanečním, dramatickým a sportovním vystoupením. 
V rámci  dne otevřených dveří, který se tentokrát 
chlubil názvem Vítání jara ve škole, předvedly v bo-
hatém doprovodném programu své dovednosti kromě 
žáků naší ZŠ také děti z místní MŠ a ZUŠ Hodonín. 

Do přípravy akce, která odstartovala v 17 hodin 
ve školním vestibulu hudebním blokem, se zapojila 
celá škola. Ve školní družince probíhaly workshopy, 
kde si mohli děti a návštěvníci vyzkoušet vyrobit pa-
nenku či veselé jarní dekorace. Komu během večera 
vyhládlo, mohl využít malého občerstvení, které ve 
školní kuchyňce připravily dívky 8. a 9.třídy. Velká 
tělocvična pak patřila malým atletům a tanečníkům 
polonézy a country, kteří na parketu v duchu jara 
dali zapomenout zimním chmurám a vyčarovali na 
našich tvářích nejeden úsměv.

V rámci akce si mohly děti také vyzkoušet, jaká 
úskalí s sebou nese novinářská profese, když mezi 
hosty provedly anketu, jejíž hlavní otázkou bylo: „Co 
pro Vás znamená jaro?“. Odpovědí na tuto otázku se 
sešlo opravdu mnoho, nejčastěji si návštěvníci spo-
jovali jaro se sluníčkem, teplem a pestrobarevnými 
květinami. Našel se ovšem i velký počet respondentů, 
kteří uvedli, že jaro je pro ně synonymem práce na 
poli a na zahradě.  My každopádně doufáme, že Ví-
tání jara ve škole dalo všem návštěvníkům alespoň 
na chvíli zapomenout na všechny pracovní povin-
nosti a užili si pěkný večer ve společnosti našich 
šikovných žáků. 

Základní škola otevřela své dveře jaru 
a návštěvníkům

Ve škole seznamujeme v rámci výuky žáky od 
první třídy s místem jejich bydliště a okolí, s jeho 
minulostí a zvyklostmi. Lidové tradice jsou nedílnou 
součástí každé obce, ale pokud nebudou předány 
nejmladší generaci, hrozí jejich vymizení. Rozhodli 
jsme se využít hudebního nadání našich dětí a zalo-
žili jsme ve spolupráci s Obcí Čejkovice dětskou cim-
bálku. Každý týden se na podvečerní zkoušce schází 
jedenáct dětí navštěvujících 2. až 7. třídu. Vede je 
pan učitel Pavel Varmuža. Primášem se stal Ondřej 
Jeřábek. Mezi nejmladší houslistky patří Nikolka 
Polášková a Zuzanka Pecůchová. Starší houslistky  
jsou Eva Třasoňová a Lidka Martincová. Na klarinet 
hrají Ondřej Chytil a Jakub Moravanský. Při hře na 
cimbál se střídají Filip Červenka, Natálie Janošková 
a Elen Opluštilová. Hráče na basu jsme v Čejkovicích 
nenašli, proto k nám dojíždí Martin Sláma ze Šardic. 
Děti, které hrají na housle a klarinety, používají 
vlastní nástroje. Cimbál máme ve škole, chyběl nám 
však kontrabas. Zatím máme nástroj půjčený, ale 
chtěli bychom si pořídit vlastní. Paní Ritterová nám 
pomohla tím, že podala žádost o grant Nadaci ČEZ 
s projektem Basa tvrdí muziku. 

Správní rada nadace projekt schválila do aplikace 
EPP Pomáhej pohybem. Aplikace je nástroj, díky 
kterému máte možnost vlastním pohybem určovat, 
které projekty a v jaké výši má Nadace ČEZ finanč-
ně podpořit. Aplikace, kterou si zdarma stáhnete 
do svého chytrého telefonu, zaznamenává pohyb 
a generuje body. Ty pak můžete věnovat na podporu 
zveřejněných projektů. Více informací získáte na 
www.pomahejpohybem.cz nebo na stránkách školy. 

Prosíme všechny přátele školy, aby si aplikaci 
nainstalovali a posílali body našemu projektu Basa 
tvrdí muziku. Pohybem uděláte něco nejen pro své 
zdraví, ale podpoříte děti ze školy i místní tradice. 

DĚTSKÁ CIMBÁLKA
AUTOR: Mgr. Jana Paušová
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Je ulice, jež vychází u mlýna z ulice K Marku 
a vede vpravo za humny, kde převážně končí humna 
stodolami a odtud i název ulice „Za Stodolama“. Je 
souběžná se silnicí k Čejči po Horním konci. Z levé 
strany vychází tři uličky. První chalupa z levé strany 
je Marie Němečkové č.312, č.parc.336. U její zahrádky 
se sklepem  je veřejná studna zvaná U Mlýna (ale voda 
není pitná). Posledním domkem Františka Herzána 
končí levá strana, zde přechází v část „U Boží muky“ 
a zapojuje se na počátku Krátin na silnici k Čejči. 

Pohled na studnu U Mlýna, má ještě pevné „sruby“ 
a rumpál se točí klikou. Stařeček Jakub Doležal s fajků 
v ústech typicky dokreslují dobu z roku 1930

AUTOR: Karel Hlinecký

ZA STODOLAMA

Chalupa Marie Němečkové čís. 312, první na levé 
straně ulice „Za Stodolama“. Studna „U Mlýna“ se 
trochu změnila, dřevěné sruby nahradila cementová 
studňuvka – skruž, místo kliky je kolo a je uzavřena 
podle hygienických a bezpečnostních předpisů, aby 
se tam neprášilo a děti tam nespadly. Šprlený plot 
zahrádky vystřídalo drátěné pletivo, chalupa za 40 let 
zestárla (je rok 1970).

VE ŠTVRŤÁCH

JE ČÁST domů a vinných sklepů na sever od hřbi-
tova. Jméno má od viniční tratě „Štvrtě“, s nimiž 
sousedí. Hranice části: od domu Josefa Podrazila 
č. 291, k domu Petra Martince č. 384. Mezi domem 
Petra Martince a Jana Hradila byl domek Josefa Mik-
lice č. 383, domek se zrušil a rozbořil, když majitel 
se odstěhoval do pohraničí. 

FOTO: Antonín Přikryl

FOTO: Jaroslav Střítecký)

Sklepy ve Štvrťách: Sklep se studnou první je Fr. Ko-
rába č.21, druhý Mir.Martince č.82 a třetí Fr.Stávka 
č.36. Vedle ten dům je Jana Hradila č.382.

Studna ve Štvrťách, Jan Hradil č.382 přišel pro vodu.   
FOTO: Vincenc Vrána 1973
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CO SE UDÁLO? 

PROSINEC 2018

Poslední akcí roku 2018 byl tradiční prosincový 
bowling.

V pondělí 31. prosince byla cílem vycházky seni-
orů Vrbice. Tam spolu s Vrbečáky proběhla oslava 
Silvestra. Na Čaji o páté byla dále oslava vstupu do 

SENIOŘI INFORMUJÍ

JEŠTĚ NĚCO Z HISTORIE

SOCHA SV. JANA NEPOMUCKÉHO

AUTOR: Jaroslav Otáhal roku 2019,  František Pešl se svou aparaturou zahrál 
skladby k tanci i k poslechu 

LEDEN 2019 

V lednu 2019 proběhl tradiční Čaj o páté, progra-
mem schůze bylo plnění plánu činnosti v měsíci 
prosinci 2018. Podle plánu jsme 4. prosince 2018 na-
vštívili kulturní dům v Kyjově, kde se konal koncert 
dechové hudby. Mistříňanka uvedla z větší části 
vánoční skladby v podání  vynikajících zpěváků 

z roku 1725 stojí pod věží na jižní straně. Dříve stála, jak na pohlednici vidět v městečku, 
za domem a stodolou Karla Stacha (nyní Cyril Martinec). Když obec místo prodala na 
stavbu Ludmile Hnidákové, přemístila se ke kostelu pod věží, mezí lípy.

AUTOR: Karel Hlinecký
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SENIORKY BYLY NA VÝSTAVĚ
AUTOR: Marie Novotná

Mistříňanky. Koncert se všem zúčastněným senio-
rům se moc líbil.

ÚNOR 2019 

Únorový Čaj o páté proběhl 5.února. Součástí  Čaje  
byla přednáška lékařky MUDr. Jitky Hlavňovské. 

 Senioři se dověděli mnoho zajímavých infor-
mací, třeba že součástí stárnutí je skutečnost,  že 
člověk se stává zapomnětlivým. Demence postihuje 
seniory - do 80 let každého pátého a po 90 letech 
každého druhého. Příčinou je onemocnění mozku, 
kdy probíhají změny nervových zakončení. Mozek 
se zmenšuje, postižení jsou zapomnětliví, často se 
v hovoru opakují. V pokročilém stádiu si pletou 
den a noc. Někdy nenajdou cestu domů, chovají se 
k blízkým jako cizí a jsou podezřívaví. Zatím není 
úspěšné léčení, jen podávání léků na  uklidnění. 

Některé novější léky mohou dočasně zastavit 
ztrátu poznávacích schopností. Dalším stupněm 
demence je demence stařecká, kterou způsobuje 
špatné prokrvení mozku Tyto smutné informace paní 
doktorky upozornily na to, že demence  může potkat 
kohokoliv z nás.  A tak, i pokud  už nejsme tak zdraví 
jako za mlada, musíme si zdraví vážit a žít zdravě. 

Z důvodu nemoci hlavní představitelky role 
se návštěva divadla v Uh. Hradišti, plánovaná na 
13. února, nekonala a odložila na jiný termín. Tra-
diční bowling proběhl 19.února podle plánu.  

Jak jistě mnozí z vás ví, na Výstavišti v Brně byly 
výstavy TITANIC a SLOVANSKÁ EPOPEJ. Ve středu 
12. 12. 2018 se vydalo pět členek našeho klubu na 
tyto výstavy. Hned po příjezdu na Výstaviště jsme 
jako první navštívily výstavu o ztroskotání slavného 
parníku Titanic. Titanic plul na své první plavbě 
z Anglie do Ameriky. V noci ze 14. na 15. 4. 1912 na-
jel na ledovec. Na lodi cestovalo dva tisíce dvě stě 
osob. Zahynulo jich asi tisíc pět set. Prohlédly jsme 
si různé věci, které byly vyloveny po objevení vraku 
Titanic. Bylo to velmi zajímavé, a kdo se zajímá 
o osud Titanicu, přišel si na své. 

Druhá výstava Slovanská epopej Alfonze Muchy 
opravdu stála za zhlednutí. Bylo vystaveno devět 
jeho děl Slovanské epojeje a řada jeho plakátů od 

DUBEN 2019

• 2. 4. - Čaj o páté

• 16. 4. - Bowling

KVĚTEN 2019

• 7. 5. -Čaj o páté

• 21. 5. - Bowling

• 26. 5. - Vycházka

ČERVEN 2019

• 4. 6. - Čaj o páté

• 11. 6. - Zájezd na hrad Cimburk

• 18. 6. - Bowling

• 30. 6. - Vycházka

CO PŘIPRAVUJEME:

tohoto velkého umělce. Zjistily jsme, že některé 
plakáty máme doma – bohužel ne originály. 

Nejvíce se mně líbil vystavovaný obraz- Bratrská 
škola v Ivančicích – tisknutí Bible kralické. V Mucho-
vě rodišti, v Ivančicích, začali bratři tisknout první 
česky psanou bibli. Byla dokončena v Kralicích, 
proto Bible kralická. 

Ve scéně na obraze vidíme příjezd pana Žerotína 
na inspekci prvních tisků a dále pak, jak vnuk čte 
nově natištěnou knihu svému slepému dědovi. 
Alfons Mucha je právem nazýván velkým umělcem 
našeho národa.

Tento výlet na výstavy do Brna byl v adventním 
čase, kdy tady probíhaly vánoční trhy. Tak jsme je 
také navštívily. Prošly jsme Náměstí Svobody, Mo-
ravské náměstí a výlet ukončily jízdou na Ruském 
kole, odkud byl nádherný pohled na večerní Brno. 

BŘEZEN 2019 

Na Čaji o páté, 5. března,  byla hodnocena  činnost 
od poslední schůze. Dále  byl projednána příprava 
dvoudenního zájezdu do Babiččina údolí. Tradiční 
bowling proběhl 19. března. 
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V minulém příspěvku ve Zpravodaji jsme infor-
movali o tom, že budeme pravidelně psát o ak-
tuálním dění v Čejkovicích pohledem Mladých 
pro Čejkovice. Chceme vás informovat o tom, co 
se v minulých týdnech stalo, co se na jednáních 
zastupitelů i mimo ně řešilo, zkrátka vypíchnout 
to podstatné.

OKÉNKO MLADÝCH
PRO ČEJKOVICE

Celkem se uskutečnila dvě jednání zastupitelstva 
(17. 12. a 14. 1.). Na prosincovém zasedání se debata 
točila okolo rozpočtu a ostatních finančních záleži-
tostí pro rok 2019. Rozpočet byl schválen jednohlasně 
a shoda panovala i při návrhu střednědobého výhledu 
na léta 2020 až 2022. Zájemci si mohou navrhovaný 
rozpočet prostudovat v prosincovém vydání zpravo-
daje (4/2018). Nejbouřlivější debata se rozproudila 
ohledně koupě pozemku u zámku. O tento pozemek 
obec několik let neúspěšně usilovala. Jeho vlastník, 
Česká republika, zastoupen Úřadem pro zastupování 
státu ve věcech majetkových, na něj nakonec vypsal 
výběrové řízení s aukcí. Na zasedání bylo odhlasová-
no, že obec Čejkovice do této aukce vstoupí a pokusí 
se pozemek získat. A povedlo se!

Před lednovým zasedáním zastupitelstva proběhlo 
představení projektu Hodový plac za přítomnosti 
zastupitelů i členů krojovaných. Projekt se postup-
ně dolaďuje na základě připomínek občanů, chasy, 
spolků. Projekt přítomné zaujal a my držíme palce 
a věříme, že se ho povede dotáhnout do finále a bude 
se vám líbit.

Ke konci zasedání se debata začala motat kolem 
projektu zpevnění potoka. Jeden z dotčených orgánů, 
jihomoravská pobočka České společnosti ornitologic-
ké (dále ČSO), se dne 28. 8. 2018 přihlásila do řízení 
a stala se jeho účastníkem. Dne 20. 12. 2018 podala 
zmíněná pobočka ČSO odvolání proti souhlasnému 
závaznému stanovisku MěÚ Hodonín a tím způ-
sobila komplikace v realizaci tohoto projektu. Dle 
informací ze zastupitelstva obce Čejkovice jednala 
ČSO v souladu se zákonem (podobně jako každý 

občan může připomínkovat stavbu na sousedním 
pozemku) a jejich odvolání se tedy začalo řešit. Jak 
zaznělo již několikrát na zasedání zastupitelstva 
i mimo něj, sdružení nezávislých kandidátů Mladí 
pro Čejkovice se ztotožňuje s nutností potok vyčistit. 
Osobně mi přijde krajně nevhodné, aby nás někteří 
čelní představitelé obce označovali jako odpovědné 
za podané odvolání. Spojování ČSO a Mladých pro 
Čejkovice je nesmyslné, vykonstruované a navíc bez 
jediného důkazu. Argument, že část připomínek 
uvedených v odvolání jsou podobné názorům ně-
kterých kandidátů či sympatizantů Mladých, není 
důkazem. Pokud někdo upozorňuje na podobnou 
věc, neznamená to přece, že dotyčného zná či s ním 
má něco společného. Nakonec ale celá aféra kolem 
potoka dospěla ke svému konci. Naši zastupitelé 
navrhli setkání a diskuzi s ČSO. Někteří  z členů Rady 
obce Čejkovice se k tomuto jednání stavěli kriticky, 
ale podpořili nás přítomní občané a schůzka proběh-
la. ČSO vzala své odvolání zpět a dne 5. února nabylo 
souhlasné závazné stanovisko k projektu právní 
moci, takže projekt může být realizován.

Na zastupitelstvu bylo ještě potvrzeno zříze-
ní kulturní komise obce. Její předsedkyní byla 
jmenována Kristýna Hájková. Další členové jsou 
z různých spolků, a tak se těšíme na spolupráci 
napříč organizacemi. Komise je ale otevřená všem, 
kteří chtějí přispět nápadem či pomocí při samotné 
organizaci akcí. V takovém případě se neváhejte Kris-
týně ozvat. Od ustanovení komise proběhlo několik 
jednání s vedením obce, dolaďoval se plán akcí na 
rok 2019 a připravuje se první akce, která proběhne 
v brzké době u příležitosti otevření altánu u kostela. 

Na jednání Rady obce Čejkovice (5. 2.) byla do 
stavební komise jmenována architektka Valerie Zá-
mečníková. Věříme, že její zkušenosti nejen ze studií, 
ale i z práce v architektonické kanceláři v Ostravě 
a z mezinárodních workshopů budou ku prospěchu 
Čejkovic.
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AUTOR: převzato z tisku

TURNAJ V MARIÁŠI

NEJLEPŠÍ SPORTOVNÍ TALENT ROKU 2018

Dne 8.12.2018 proběhl v restauraci Zemědělská a.s. 
Čejkovice jubilejní 10.ročník v trojkovém mariáši, 
kterého se zúčastnilo 21 hráčů. Po pěti kolech se 
nakonec mohl z celkového triumfu radovat Vladimír 
Pyclík z Moravského Písku. Druhé místo obsadil 
Pavel Hána z Veselí nad Moravou a třetí byl Vítězslav  
Pevný z Kyjova. 

Čtveřici domácích hráčů se nevedlo špatně a vět-
šina se umístila v horní polovině výsledkové listiny, 
např. těsně pod stupni vítězů, a to na čtvrtém místě, 
skončil Jindřich Hlaváč st.

Za hodnotné ceny pro všechny zúčastněné velmi 
děkujeme těmto sponzorům;
·Zemědělská a.s. Čejkovice
·Vinařství Konečný
·Vinařství Pavka R.
·Vinařství Ilčík O.
·Grünwaldová Yvona

 
Všem přejeme úspěšný rok 2019 a k jeho konci se 

budeme opět těšit na další ročník.

7. února 2019 proběhlo vyhlá-
šení nejlepších sportovců okresu 
Hodonín za rok 2018. Tato akce 
se pořádá každoročně a je vyhod-
nocením výsledků a sportovních 
úspěchů napříč všemi sporty 
provozovanými v okrese Hodonín.

Je potěšující, že v kategorii Spor-
tovec okresu Hodonín 2018 talent 
– chlapci, byl oceněn i sportovec 
z Čejkovic, atlet a kladivář – Jakub 
Kratochvíl. 

DOSAŽENÉ VÝSLEDKY 
JAKUBA KRATOCHVÍLA 
V ROCE 2018:
Krajský přebor v Břeclavi
·1. místo výkonem 51,62 m.

Mistrovství Moravy 
a Slezska
·Brno 1. místo výkon 54,25 m 
Mistrovství ČR Jablonecnad 
Nisou
·1. místo výkonem 55,16 m. 

Osobní rekord 61,56 m nejlepší 
výkon v ČR v r 2018.

Reprezentoval ČR v mezistátním 
víceutkání do 16 let za účasti druž-
stev z ČR, Maďarska, Chorvatska, 
Slovinska a Slovenska. Toto utkání 
se konalo v Györu v Maďarsku. 
Obsadil 6. místo výkonem 54,86 m.

Blahopřejeme k dosaženému 
ocenění.
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NENECHÁM VÁS NA SUCHU

SPISOVATELKA
DAMBORSKÁ SE VRACÍ

V roce 2017 občané okresu Hodonín podepisovali 
petici za ochranu vodního zdroje Bzenec-komplex, ze 
kterého je zásobeno cca 140 tisíc obyvatel měst a obcí 
okresu Hodonín. Podpisů se sešlo 11 415 a petice byla 
projednána v Senátu dne 15. 8. 2018. Snahu občanů 
ochránit si svůj zdroj pitné vody před ohrožením 
a zničením těžbou štěrkopísku v katastru Uherského 
Ostrohu Senát nejen pochopil, ale významně pod-
pořil. Bral na zřetel především projevy sucha v celé 
ČR a na Hodonínsku obzvlášť a aktuální posudky 
České geologické služby. Ty jasně označují záměr 
těžby v daném území za neakceptovatelný. Senát 
doporučil, aby došlo i k veřejné oponentuře všech 
podkladů z pohledu ochrany vod, které byly předlo-
ženy ve správních řízeních a v procesu posuzování 
vlivů na životní prostředí. K veřejné oponentuře stále 

A to nedávno vydanou knihou 
s názvem Pálavo nádherná na-
kladatelstvím Motýlek v Morav-
ských Budějovicích. Je to široce 
pojatý výbor z celého autorčina 
díla doplněný o další přídavky. 
Dominují povídky ze sbírky Staří 

nedošlo. Navíc ministr životního prostředí ve svém 
stanovisku ze dne 15. 10. 2018 konstatoval, že proces 
posuzování na životní prostředí proběhl správně a že 
při dodržení 58 podmínek je riziko ovlivnění pitné 
vody nevýznamné. Koncem roku 2018 původní ža-
datel o těžbu, tj. firma pana Jampílka, předala záměr 
společnosti s ručením omezeným Český štěrkopísek 
a této společnosti Obvodní báňský úřad v Brně roz-
hodnutím stanovil dobývací prostor pro těžbu. A tak 
je znehodnocení pitné vody blíž a blíž. Kdo dodá 
náhradní vodu pro pitné účely? Člověk bez vody 
vydrží jen maximálně 3 dny!!! Obce, Jihomoravský 
kraj a společnost Vodovody a kanalizace a možná 
i další zainteresovaní se budou bránit cestou odvolání 
a možná i cestou soudního přezkumu. Jako občanka 
se ptám, jak může pan ministr mluvit, že jsme již 
o 30 let předběhli katastrofické vize, že již začala 
válka o vodu (viz článek Lidové noviny z 12. 1. 2019) 
a v našem regionu tak podcenit riziko těžby a tvrdit, 
že není znám jediný případ, kdy by v důsledku 
těžební činnosti došlo k ohrožení jímacích území? 
Co ještě musí občan a obce podniknout, aby byla 
rizika ohrožení vzata vážně? Celý povolovací proces 
začal už v roce 2004, a tak chci aktivní účastí přispět 
k tomu, aby neskončil špatně pro občany v roce 2019. 
Nemůžeme připustit znečištění našeho zdroje pitné 
vody a už vůbec ne ztrátu vody. A toto riziko díky 
těžbě štěrkopísků, při které dojde k odkrytí hladiny 
vody na velkém území, je příliš vysoké. 

lidé, dále práce vzniklé z jejího 
pobytu 

na Podkarpatské Rusi, podpá-
lavské pověsti, vedle toho i úryvky 
z korespondence, vzpomínky 
žáků, spisovatelů a novinářů, 
včetně medailonku autorky a je-
jího manžela. Novinkou jsou její 
velice zajímavé kronikářské zá-
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VÍTE CO JE MAMRE ?

V pátek v podvečer jsme se vydali na cestu z vla-
kového nádraží na Čejči do Zaječí, odkud jsme poté 
pokračovali do Brna. Tam následovala menší přestáv-
ka a poté přímo do Osové Bítýšky. Přijeli jsme kolem 
9. hodiny večer na malé nádraží, kde na nás čekaly 
již pomocnice z Mamre. Cestu trochu komplikoval 
déšť, ale nebylo to nic strašného.

Po příchodu jsme se ubytovali a zašli na večeři, po 
které následoval program na sále fary.

Tam jsme hráli stmelovací hry, během kterých 
jsme se seznamovali s týmáky (Peťka, Lukáš, Han-
ka a Pepa), kteří pomáhají zdejšímu faráři a jeho 
kaplanovi. Všichni jsme si užili spoustu legrace, 
během které jsme se poznávali i sami mezi sebou. Po 
nabitém programu následovalo krátké osobní volno 
a poté večerní ADORACE. 

Rozepsali jsme se na po sobě jdoucí půl hodiny, 
během kterých jsme měli adorovat ve zdejší kapli. 
Samozřejmě jsme chtěli být ve skupinkách, ale bo-
hužel jsme byli rozděleni každý zvlášť, a proto byla 
adorace vskutku zajímavá. Adorování ihned po pro-
gramu nebylo nic namáhavého, avšak jít na adoraci ve 
4 ráno nebylo pro všechny lehké, a proto nechybělo 
zaspání adorace či dokonce zaspání během adorace. 
Museli jste vždy čekat na toho po vás, který právě ne 
vždy tak úplně přišel…

Byl to silný zážitek.
Sobotní dopoledne jsme strávili venku hraním tý-

mových her, během kterých jsme se například snažili 

pisy. Mimo textu kniha obsahuje 
množství půvabných ilustrací 
a také dokumentárních fotografií. 
Její editor Pavel Kryštof Novák ji 
pojal jako monument díla i života 
„stařenky“ Damborské. Vinou se 
v ní i dnes současné tématické 
linie vinařské, vinorodý kraj, 

vinaři a víno; vedle toho osudy 
starých a opuštěných lidí, jejich 
trpké stáří.

Čtenáři v publikaci najdou 
i místní čejkovické zastoupení, 
mimo vhled do tvorby i života 
této podpálavské autorky. Kni-
ha se stala malým klenotem 

ctitelů vína a jihomoravského 
venkova.

Knihu si lze objednat na e-mailu
pknkubinek@centrum.cz
nebo na tel. 602 823 230

prolézat zapletenými lany, anebo pochytat co nejvíce 
lidí na jeden nádech, aniž by vás zadrželi na své 
straně. Šlo hlavně o spolupráci, která byla vskutku 
znát, avšak bez odřených kolen a zablácených věcí 
se to neobešlo.

Po hodinovém čištění oblečení a bot následoval 
další program v podobě simulovaného ztroskotání 
na ostrově a našimi nápady na záchranu. Odpoledne 
jsme tvořili své vlastní koláže z časopisů a poslou-
chali přednášku o duchovním životě od kaplana, po 
které se konala mše svatá v kapli. Závěrem večera 
byl film Správci osudu a večerní modlitba v kapli.

Velkým pobavením bylo také stopování na ho-
dinkách zdejšího pomocníka Mojmíra, který nás 
upozorňoval každé 2 minuty na přicházející večerku, 
a to i během sprchování.

Nedělní dopoledne jsme strávili úklidem fary,  
poté se šlo společně na místní mši do kostela. Před 
odjezdem ještě následovalo vyhodnocení celého 
víkendu a rozloučení. 

Mamre je diecézní centrum života mládeže, 
které se nachází v Osové Bítýšce. Ta leží asi  
15 km od Velkého Meziříčí.
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ZAHRÁDKÁŘI

Vážení spoluobčané,
každoročně druhou sobotu v březnu se v naší obci 

koná„ Tradiční výstava vín Čejkovice“, kterou pořádá 
místní zahrádkářská organizace. Opět je již tato akce 
za námi a můžeme poskytnout krátké shrnutí. Dalo 
by se říci, že se konečně pomalu vše vrací, jak má 
být, a obliba této soutěžní přehlídky vín mezi vinaři 
opět stoupá, což dokazuje každoročně narůstající 
počet vzorků, který se letos vyšplhal na 1270. Z Čej-
kovic poskytlo 112 vinařských rodin 558 vzorků vín, 
které tvořily nemalý podíl této výstavy. Zbývajících 
712 vzorků bylo poskytnuto z 38 obcí okolních vi-
nařských regionů a část ze Slovenska. Všem vinařům 
tímto děkujeme za tyto poskytnuté vzorky vín. Ně-
kdo by mohl namítat, proč tolik vzorků na obyčejnou 
výstavu? My ale nemůžeme odmítat přespolní vinaře, 
kteří nám svá vína poskytují, aby se utkali v sou-
boji o slávu vítězů s místními čejkovickými vinaři. 
V dřívějších dobách  se v Čejkovicích vždy pořádaly 
věhlasné a prestižní výstavy vín, proto výstava zde 
nesmí chybět.

Hodnocení vín proběhlo v neděli 3. března v sále 
Orlovny. V letošním roce nás opět trápila slabá účast 
místních vinařů při degustaci. Je velmi smutné 
poslouchat od některých přespolních, že na té naší 
„Půťovce“, jak někteří říkají této výstavě, nemáme 
dostatek místních vinařů, kteří by přišli ohodnotit 
jejich vína. Čejkovice a všichni zdejší vinaři, ať malí 
či velcí, přece vždy patřili a budou patřit mezi elitu 
ve vinařství naší republiky a na to bychom měli býti 
hrdí a neměli bychom na to zapomínat. Kdyby na 
hodnocení přišel jen jeden zástupce z každé z těch 
112 místních rodin, nebylo by o čem diskutovat. 
Nakonec se sešlo celkem 77 degustátorů, kteří byli 
rozděleni do 26 komisí a provedli vyhodnocení všech 
vzorků vín. O šampionech výstavy rozhodly dvě sub-
komise pod vedením garanta degustace, kterým byl 
letos Ing. Petr Bíza. Všem degustátorům, obzvláště 
těm, kteří pravidelně chodí hodnotit, děkujeme za 
jejich účast, objektivní bodování a jejich nelehkou 
práci při hodnocení. 

Samotná výstava se uskutečnila 9. března v pro-
středí kulturního domu Zemědělské a.s.. K ochutnání 
se nabízela široká škála odrůd vín několika ročníků. 
Příjemnou atmosféru doplňovala cimbálová muzika 
Neoveská. Podařilo se nám zapůjčit za nemalý po-
platek 14 chladících boxů, aby mohla být vína lépe 

prezentována návštěvníkům výstavy. Opět stoupající 
účast hostů na výstavě svědčí o tom, že tato výstava 
každým rokem získává na popularitě. Po patnácté 
hodině proběhlo vyhlášení šampionů a vítězů od-
růd. Šampion bílých vín získalo Vinařství Škrobák, 
šampion červených vín získalo Vinařství Konečný. 
Nově byla předána cena starosty obce Čejkovice za 
nejúspěšnější kolekci vín, kterou získalo Vinařství Ve-
verka. Vítěze v odrůdě získalo letos 33 vín, dále pak 
byly udělovány zlaté, stříbrné a bronzové medaile dle 
bodového ohodnocení. Všem vystavovatelům, kteří 
získali ocenění, ještě jednou blahopřejeme. 

 Na závěr bychom poděkovali všem sponzorům 
a mediálním partnerům za podporu této akce, všem 
obsluhujícím, všem zúčastněným a všem ostatním, 
kteří se jakkoliv podíleli na uskutečnění výstavy. 
Zvláštní poděkování patří vedení Zemědělské a.s. 
a OÚ Čejkovice, kteří nás každoročně podporují.

V příštím roce, druhou sobotu v březnu 14.3.2020, 
se opět budeme těšit na shledání na dalším ročníku 
této výstavy.
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AUTOR: Zbyněk Škrobák, Daniela Šardická, Jimi

ZE SKAUTSKÉ KRONIKY

POLOLETNÍ ČVACHTAČKA
V pololetí se naše družiny vydaly do vln školního 

bazénu. Pro všechny to bylo příjemné zpestření 
družinových schůzek.

Na Sovičky a Černé Pantery čekalo speciální skaut-
ské vodní polo a noční bojovka se svítícími tyčinka-
mi. Lvíčata se naučila, jak se chovat na koupališti, 
v bazénu a kolem bazénu. Energii si Lvíčata vybila 
ve vodní vybíjené a při vodním polu. 

Jednorožci (ti starší) měli Čvachtačku složitější. 
Učili se zachraňovat tonoucí pomocí tzv. házecího 
pytlíku, vytahovat kamarády z bazénu a taky tréno-
vali nepřímou srdeční masáž na našem Andulínovi.

Jsme rádi, že nám byl umožněn přístup do škol-
ního bazénu. Děkujeme paní ředitelce místní ZŠ za 
umožnění přístupu do bazénu. 

KARNEVAL 2019
Poslední únorovou neděli se uskutečnil už čtvrtý 

ročník skautského karnevalu. Na tento den se všich-
ni pečlivě připravili – my jsme chystali program, hry 
a karnevalovou výzdobu, děti si zase sháněly a vyrá-
běly kostýmy. Program začal ve tři hodiny odpoledne 
přehlídkou masek a společnou hrou. Děti pak měly 
možnost navštívit sedm stanovišť. Na jednom je 
čekalo UV bludiště, na druhém střílení z dětského 
luku, jinde si zas mohly vytvořit hezký obrázek. Po 
malé přestávce následovala další společná aktivita, 
malá diskotéka a losování tomboly. Děkujeme všem 
sponzorům, kteří přispěli do naší tomboly. Na závěr 
byl přichystán „fire dance“ od skautky z Vracova. 
Letošní karneval hodnotíme jako obzvlášť povedený 
a už se těšíme na další rok!

JARNÍ VÝPRAVA NA MLÝN
VE STARÉM PODDVOROVĚ

V neděli 24.3. se náš skautský oddíl vydal na pěší 
jarní výpravu k nedalekému větrnému mlýnu. Slunce 
krásně hřálo a jen tím podtrhovalo dobrou náladu 
všech členů výpravy. Od klubovny jsme se vydali 
vzhůru kolem zámku a vinných sklepů Na Příhoně, 
kde se nám otevřel krásný výhled na okolní krajinu. 
Cestu se na nás ovšem rozhodnul znepříjemnit pá-
reček vypečených klíšťat v podobě dvou kolíčků na 
prádlo. Nikdo si nemohl být jistý, na koho se potvůrky 
přichytí a kdo tyto nezvané černé pasažéry přinese až 
do cíle. A tak nám cesta uběhla rychle, za neustálého 
prohlížení sebe i svého vybavení. 

V cíli naší výpravy na nás čekal průvodce, který 
nám otevřel mlýn, vyprávěl o jeho historii a životě lidí, 
kteří s ním spojili svůj život. Ukázal nám a vysvětlil, 
jak je mlýn postavený, jak funguje a k čemu co slouží. 

Z tolika informací nám pořádně vyhládlo! Tak 
jsme se pustili do svačiny a takto posilnění pak i do 
několika her. Maminky snad odpustí fleky od trávy... 

Na cestě zpět nás čekaly „nástrahy“ ve formě 
„bomb“ i nečekaných „povodní“, a tak jsme co chvíli, 
po zvolání bombááá nebo povodéééň, hledali úkryt tu 
v díře, jindy zas na stromě nebo kopečku. 

Nakonec jsme se zdárně dostali až ke klubovně 
a stopař v mapách nám ukázal hezkých 7,5 km strá-
vených  na čerstvém vzduchu, příjemném slunci a se 
spoustou zábavy.
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XXIV. VINNÉ TRHY 
ČEJKOVICE

25. - 26. 5. 2019

AUTOR: rodačka z Čejkovic

AUTOR: převzato z tisku

CHOVU ZDAR

VINAŘSTVÍ ROKU 2018

Rok utekl jako voda a koncem roku se konala 
Okresní výstava králíků, drůbeže a holubů s mezi-
národní účastí chovatelů. Výstava je chovatelským 
svátkem a vrcholem jejich snažení. Chovatelé se 
široké veřejnosti chlubí svými odchovy a především 
mládeži, které je v chovatelských řadách stále velmi 
málo, protože dnešní doba příliš nepřeje chovatel-
ským zálibám, které jsou náročné na čas a velkou 
trpělivost. Děti mnohdy neví, jak vypadá husa, 
kachna či slepice. Nerozeznají holuba od hrdličky 

Vítězem devátého ročníku soutěže Vinařství roku 
2018, pořádané Svazem vinařů ČR, se stalo Vinařství 
Škrobák, které zároveň zvítězilo v kategorii malé 
vinařství s produkcí do 50.000 litrů za rok. 

Devátý ročník této prestižní soutěže přinesl velmi 
vysokou a vyrovnanou úroveň všech devíti finalistů, 
a tedy i složité rozhodování pro odbornou komisi. 
Ta navštívila všech devět vinařství přímo v jejich 
sídle, na místě zhodnotila jejich činnost v uplynulém 
roce. Titul Vinařství roku 2018 však mohl získat jen 
jeden – Vinařství Škrobák.

Rodina Škrobákových je již po generace pevně 
spojena s obcí Čejkovice a s pěstováním révy vin-
né. Ve vinařství se tak angažují rodiče, syn Martin 
s manželkou Ladislavou a syn Stanislav. V roce 
2013 společně vystavěli nové moderní prezentační 
prostory ve vinařství a v budování pokračují.

„Vítězné vinařství se vypracovalo rukama hned 
několika generací prakticky z nuly na dnešní mimo-
řádnou úroveň. Vyrábí prvotřídní vína, ale přináší 
také celou řadu věcí navíc – od vysoké odborné 
erudice bratrů Škrobákových, přes citlivou a precizní 
práci ve vinohradech, až po výjimečnou gastronomii, 
kterou si z rukou dalšího člena rodiny návštěvníci 
užívají přímo ve vinařství,“ komentuje hlavní důvody 
rozhodnutí komise JUDr. Tibor Nyitray, prezident 
pořadatelského Svazu vinařů, a dodává: „Hlavním 
smyslem soutěže Vinařství roku je povzbuzení 

díky počítačům, se kterými jsou tak často spjaté 
kvůli různým hrám nebo sociálním sítím. Navzdory 
tomu lidé rádi utíkají do přírody, aby si odpočinuli 
od stresu a každodenního shonu 21. století.

Na výstavě bylo vystaveno 340 králíků, 220 slepic, 
24 hus, 14 krůt a 371 holubů. Pro vítězná zvířata 
byly připraveny čestné ceny a poháry. Z mé rodné 
obce vystavovali tito chovatelé a získali čestné ceny: 
Drábková Anna vystavovala své králíky, Herzán 
Milan vystavoval králíky a drůbež, Plundráková 
Pavlína vystavovala králíky, Karel Černý vystavoval 
své holoubky.

Výstavu jsem navštívila s manželem, dětmi a také 
s vnoučaty. Měli jsme z ní příjemný zážitek a krásně 
strávený den.

Chovu zdar. 

vinařů a hledání inspirace. Byli bychom velmi rádi, 
kdyby se zvláště to letošní vítězné vinařství stalo 
vzorem pro co nejvíce dalších.“
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA

NAROZENÍ

Matěj Polach   Městečko  136
Melanie Vagundová-Drgáčová Včelín  1031
Denis Labský   U Kapličky  571
Štěpán Konečný   Peckova  37
Matyáš Bortlík   Školní  802
Jolana Hřibová   Cigánov  1040
Lukáš Pastorek   Malý Újezd 984

Pozn. Ve zpravodaji č. 4/2018 bylo chybně uvedeno 
příjmení Matěje Polacha, Městečko 136. 
Tímto se rodičům omlouvám.

Se zveřejněním údajů dali rodiče dětí souhlas.

SŇATK Y

22.03.2019 – Čejkovice
Vladimír  Stávek  a  Mária  Kováčiková

Se zveřejněním údajů dali manželé souhlas. 

„V měsíci lednu 2019 oslavily své 90. narozeniny dvě dámy,

paní Vlasta Bartová, Pod Zámkem č. 6 a paní Kristina Uhliariková, Masarykova č. 105.

Oběma přejeme hodně zdraví a spokojenosti do dalších let.“

Nabízím k vypuštění bílé svatební holuby pro váš svatební či jiný slavnostní den.

Info na telefonním čísle: 723 243 408

ÚMRTÍ

Anežka Rajchmanová
Obecní humno 719 (roč. 1938)

Žofie Reichmanová
Peckova 44  (roč. 1940)

Jarmila Ilčíková
Templářská 329  (roč. 1925)

Václav Pecůch
Na Padělkách  623 (roč. 1946)

Marie Očenášková
Cigánov 552  (roč. 1932)

Marie Kavická
V Sadech 222  (roč. 1938)

Miroslav Kundrata
Bílovická 460  (roč. 1932)

AUTOR: Marie Gavendová - matrikářka
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·Obec Čejkovice žádá občany, aby do 30. dubna 
uhradili poplatky ze psů a pronájmy pozemků. 
Platby za stočné placené v hotovosti nenechávejte 
na poslední měsíce v roce.
·Besedy s Annou Ambrozkovou i P. Jiřím Pleska-

čem se setkaly u početného publika s velmi přízni-
vým ohlasem. 
·Všech 12 000 svazků knih v naší obecní knihov-

ně je od začátku roku 2019 uspořádáno v nových 
policích, které pořídila obec za podpory dotačního 
programu Jihomoravského kraje.
·Na výzvu darování nepotřebné vlny k dalšímu 

zpracování reagovaly dvě ženy, jejich dar 3 kg vlny 
byl odeslán organizaci ELPIDA. Děkujeme!
·Kniha - 750 let čejkovické farnosti – Mozaika 

vzpomínek na 750 let putování Božího lidu z Čej-
kovic, Starého Poddvorova a Nového Poddvorova 
do Božího království –  bude vydána Římskokatolic-

Na sedmou večerní byl stanoven začátek koncertu, 
který připravili žáci svému učiteli Jaroslavu Nováko-
vi. Tak se v pátek 5.dubna stalo, že v KD Zemědělské 
a.s. v Čejkovicích bylo v 19 hodin úplně plno, což 
nebývá pravidlem.

A pak to celé začalo. Přehlídka šikovných muzi-
kantů a zpěváků, bývalých žáků, od malých dětí 
až po dospěláky, kteří přišli písničkami a hudbou 
popřát k 65. narozeninám muzikantovi, dirigentovi, 
skladateli, zpěvákovi a svému učiteli. Vzpomínky 
střídaly písničky a skladby instrumentální, bylo ve-
selo. Publikum se bavilo a nestačilo spočítat všechny 
muzikanty z Čejkovic a okolí, kteří si tuto příležitost 
nenechali utéct. Na závěr se na jevišti sešli všichni, 
kdo si s sebou přinesli hudební nástroj. Byla to pa-
ráda a bylo to od srdce. 

Vše nejlepší, hodně spokojených poslucha-
čů, vděčných žáků a hlavně hodně zdraví do 
dalších let !

FOTO: Zdeněk Janáček

AUTOR: Marie Ritterová

Z ČEJKOVIC NĚKOLIKA VĚTAMI

STALO SE PÁTÉHO V PÁTEK

Obec Čejkovice děkuje Jaroslavu Michnovi 
- Zahrádkářské potřeby Strážnice, rodáku 
z Čejkovic, za dlouholeté sponzorování vý-
živy pro rostliny, které zkrášlují naši obec.

kou farností u příležitosti letošního výročí kostela 
sv.Kunhuty.

Autorem knihy je Prof.MUDr.. Augustin Svoboda, 
CSc. Kniha jistě vyvolá u čtenářům spoustu osobních 
vzpomínek a radosti.
·Římskokatolická farnost se při příležitosti oslav 

kostela těší na početnou účast krojované mládeže, 
dětí i dospělých. Sraz všech krojovaných je v neděli 
2. června 2019 v 9.45 hod. u fary. 

 ·ŹŃA NAŠICH PŘEDKŮ – budou  letos v neděli 
21.7. Všechny vás zve  mužský sbor  Révokaz, který 
pozval i  dětský soubor Čejkovjan a další hosty.
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Poprvé jsme se setkaly v polovině února r. 2013. 
Již šest roků zpíváme pod vedením p.uč. Jany 
Trávníčkové. Sešlo se nás tenkrát 18, průměrný 
věk byl 57,6. No – nic moc. Nevím, jak byla tenkrát 
Jana nadšená, ale asi tomu věřila jen malinko. Byly 
jsme bez hudebního vzdělání, ženy nejrůznějších 
profesí, hlavně důchodkyně. Zpívat jsme uměly 
jen tak, jak se zpívá doma. Časem se k nám přidaly 
ještě mladé ženy, které nejen vylepšily náš věkový 
průměr, ale hlavně pozvedly zpěv. Nepřísluší se, 
abych se chlubila, že po 6 letech zpíváme dobře, 
ale snažíme se. 

Za těch šest roků jsme se naučily 160 písniček, 
z toho 36 koled. Zpíváme písně z našeho a soused-
ních regionů, ale i ze Slovenska a Čech. A všechny 
ty písně do nás doslova vtiskla „naše“ Jana. Pořídily 
jsme si kroje, které jsme stále vylepšovaly. 

Absolvovaly jsme 60 vystoupení v různých obcích, 
natočily jsme CD. Všechno ukládáme do kroniky. 
Scházíme se 1x týdně na 2 hodiny, což není tak moc. 
A tak se zrodil nápad: jet někam na SOUSTŘEDĚNÍ. 

Po docela úspěšném tříkrálovém koncertě v kostele 
sv. Kunhuty v Čejkovicích se zrodil nápad a na jedné 
pravidelné zkoušce byl naší vedoucí Janou dán ke 
schválení. V podstatě se všem líbil. Některé osvědčené 
organizátorky z řad „zpěvulek“ byly pověřeny najít 
vhodné místo jak vzdálenostně, tak cenově a vůbec 
- místo , kde nám bude celodenně umožněn nácvik.

 Asi ze tří nabídek zvítězilo velmi pěkné středisko 
v Ostrožské Nové Vsi, které nám vyšlo maximálně 
vstříc s našimi požadavky. Byl dohodnutý termín 
16. -17. březen vyhovující všem „Levandulkám“ od 
nejstarší(72 let), po nejmladší (26 let) . Naše milá 
a někdy i trošku přísná paní vedoucí vytvořila

AUTOR: Za ženský sbor Milada Martincová

AUTOR: Ludmila Martincová

JAK JSME OSLAVILY 6. VÝROČÍ ZPÍVÁNÍ

VZPOMÍNKA
Vzpomínka na první (doufám, že ne poslední)
“soustředění“ ženského pěveckého sboru 
Levandula

Po několika možnostech jsme vybraly Selský dvůr 
v Ostrožské Nové Vsi. Dopravu jsme vyřešily jako 
všechny cesty za naším zpíváním – vlastními auty. 
Čekalo nás velice pěkné, čisté prostředí. 

A světe div se, jely jsme v plném počtu, tj. 21 ! 
Žádná nechyběla. V myšlenkách jsme byly občas 
doma, ale kdo by nevydržel 1 a půl dne nevařit 
a nestarat se. 

Tam jsme zpívaly, co nám hlasivky sloužily. Na-
cvičily jsme několik nových písniček a stvořily malé 
žertovné pásmo. Jen krátké přestávky jsme využily 
na malé občerstvení, které jsme si přivezly (a bylo 
velmi bohaté, jako vždy)!

Neutuchající vitální schopnosti naší paní učitelky 
nás vedly ke zpívání v dobré náladě. Prostě – dobrá 
nálada i strava, ale hlavně nám to moc pomohlo! 
Zpívá se nám spolu moc hezky a máme pěkné 
vzpomínky. Tož tak jsme to oslavily!

Touto cestou děkujeme naší vedoucí za všecko, co 
pro nás dělá. Jen učitelka ví, co práce musí vynalo-
žit, než dá dohromady sbor ukecaných ženských, 
než zazní trojhlas pěkné lidové písničky, či lehká 
parafráze na píseň pana Hapky – Levandulová ….

nové pásmo,, které je trochu  jiné,  než jak jsme 
zvyklé. Nápad se nám líbil, tak se začalo zkoušet. 
Něco šlo lépe a něco hůř. Daly jsme si tedy  za úkol, 
že na tomto soustředění jej zvládneme dopilovat.

Čas rychle utíkal a nastal den D. Ráno 16.3.vyrazil 
kompletní sbor osobními auty, které velmi bravurně 
a bezpečně řídily šikovné Levandulky. Po necelé 
hodině jsme dorazily na místo samé. Hned jsme se 
ubytovaly za asistence  naší šikovné Zdeničky do dvou 
a třílůžkových pokojů.

Prostředí celého areálu působilo příjemně, i když 
venku bylo ještě chladno. V příjemně vytopeném 
salonku, který jsme měly k dispozici po oba dva 
dny, se ujala nutného počátečního rozezpívání  naše 
nejmladší úžasná zpěvačka Eliška .. No a potom si nás 
přebrala pod svá křídla na oba dva dny naše Jana, jak 
jí říkáme. Pracovaly jsme velmi intenzivně na novém 
pásmu, které se začalo velmi pěkně „vylupovat jak 
vajíčko ze skořápky,“ krůček po krůčku.

Mimo práci jsme měly i čas na oběd, procházku 
po okolí a zábavu plnou vtipů, dobré nálady ,jak to 
v našem různorodém kolektivu bývá zvykem.

Hlavně večer byl ve znamení dobré nálady u po-
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hoštění připraveném našimi šikovnými kuchařinka-
mi. Povídalo se dlouho do noci. Ráno na nás čekala 
výborná snídaně. A jak jinak -  i nedělní dopoledne 
bylo ve znamení práce. Přišly na pořad dne i takové 

písničky, které mnohým z nás vehnaly slzy do očí  
díky dojemnému provedení protagonistek, což naše 
úžasné solistky 

umí,  anebo vzpomínkami  na doby mládí. Tak nám 
velmi mile přiběhlo nedělní poledne a naše příjemně 

Dne 17. 3 2019 se ve Ždánicích , jako každoročně, 
uskutečnila soutěž dětských zpěváků  lidových pís-
ní Zpěváček hanáckého Slovácka, jíž se zúčastnilo 
přes 50 dětí  .

A jako každý rok  opět diváky okouzlily krásné 
čisté dětské hlásky , krásné písně našeho regionu.

strávené dva dny pomalu končily. Rozloučily jsme se, 
sbalily kufry a s příjemnými pocity jsme opět nasedly 
k našim skvělým řidičkám , které nás trochu unavené, 
ale spokojené dovezly domů.

Závěrečné slovo doufám,že za všechny :Byly to 
velice užitečně, ale i příjemně strávené chvíle, které 
by se určitě měly zopakovat.

Dík především naše neúnavná Jano a všechny 
úžasné Levandulky.

AUTOR: Jana Trávníčková

ZPĚVÁČEK 2019

Zleva: Eva Třasoňová, LuckaMoravanská, Justýna Tothová, Alžbětka Kmentová, Agáta Tóthová,
Zuzanka Pecůchová,Natálka Janošková, Hanička Třasoňová, Jakub Moravanský

Užším výběrovým kolem prošlo všech našich de-
vět dětí, v samotné soutěži se povedlo „zabodovat „ 
sourozencům Moravanským. Jakub získal zvláštní 
cenu poroty a Lucinka v mladší kategorii získala 1. 
místo s postupem.

Všem dětem (i jejich rodičům !) je dlužno podě-
kovat, zpívaly nádherně a ukázaly, že Čejkovice jsou 
pořád zpěvné.
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Dne 6. 1. 2019 se uskutečnil v kostele sv. Kunhuty 
v Čejkovicích koncert ženského pěveckého sboru, 
tentokrát v opravdu velmi silném a pestrém obsaze-
ní. Uběhlo už sic e pár měsíců, ale sluší se ohlédnout 
zpět hlavně kvůli našim hostům, muzikantům, 
zpěvákům, dětem, sponzorům.

Dovolte tedy , abychom my, ženy z Levandule, 
poděkovaly na tomto místě těm, kdo za námi přišli, 
sdíleli s námi tříkrálový a novoroční čas.

Velké poděkování patří panu Tadeáši Janoškovi 
za jeho cimbálový doprovod, jeho strýci Michalu Ja-
noškovi, který nás už mnohokrát přesvědčil o svých 
pěveckých schopnostech, paní Petře Havlíkové za 
klavírní doprovod.

Mužský sbor koledníků v čele s Michalem Sládkem 
náš program přímo rozsvítil.

Děti jsou vždycky ozdobou. A tak bylo i tentokrát.
Děkujeme také Filipu a Tomáši Musilovým za 

jejich recitaci.
Nezapomeňme na nadějného muzikanta a zpěvá-

ka Jakuba Moravanského.
Díky patří našemu zvukaři, panu Metoději Skřeč-

kovi,  a švadleně Jindřišce Bílíkové.
Za podporu a vstřícnost bychom chtěly poděkovat 

čejkovskému faráři, P.Miloslavu Čamkovi.

AUTOR: za ženy z Levandule Zdenka Manišová

PODĚKOVÁNÍ

Děkujeme také všem, kteří nás podpořili sponzor-
skými dary. Jsou to:

Firma Sonnentor Čejkovice - čaje, Templářské skle-
py, Zemědělská a. s., pan Marek Herzán ,pan Radek 
Špéra, pan Kamil Michna, pan Lukáš Hlinecký, pan 
Jaroslav Pavka, pan František Veverka, paní Petra 
Domanská, pan Libor Veverka, pan Leoš Urbánek, 
Víno Sýkora, pan Richard Pavka, pan Libor Herzán, 
pan Petr Bíza, pan Miroslav Martinec - víno a pan 
Kamil Brychta – návrh plakátu. Moc si toho vážíme !

Na závěr nám dovolte poděkovat té nejdůležitější 
osobě, která to všechno vymyslela, nazkoušela 
a zrežírovala – naší Janě Trávníčkové.

Společně Vám všem chceme ještě jednou zavin-
šovat: „Abysme k vám přes rok přišli a vás ve zdraví 
zas našli, léto mine a pomine, vás ve zdraví našli.“

Začátkem roku už po devatenácté vyšli koledníci 
do ulic našich obcí, aby předali poselství o naro-
zení Božího syna. Lidem popřáli šťastný nový rok, 
zazpívali koledu, věnovali drobný dárek a připojili 
také prosbu o příspěvek pro potřebné lidi, na jejichž 
životních cestách vinou různých handicapů či ne-
šťastných okolností často převažují těžké chvíle nad 
těmi radostnými.

Děkujeme všem, kteří jste do zapečetěné poklad-
ničky s logem Charity přispěli.

V OBCI ČEJKOVICÍCH SE V ROCE 2019 
VYBRALO 94.621,- KČ

AUTOR: za Oblastní charitu Hodonín Jitka Koperová

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
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Tak se to sešlo, že roky 2018 a 2019 jsou ve 
znamení kulatých výročí. Letos kromě výročí čej-
kovického kostela tu máme také výročí „sametu“. 
Zdá se, že tyto dvě věci spolu vůbec nesouvisí. Ale 
zdání klame. Stačí si jen vzpomenout na různá 
omezení, doporučení, prověření, ověření a po-

AUTOR: Marie Ritterová

ROKY PLNÉ VÝROČÍ
dobně. Protože je zdraví prospěšnější vzpomínat 
na věci úsměvné, připomeneme si dobu naštěstí 
dávno minulou raději vesele. 

Na stránkách letošních zpravodajů najdete 
vždy něco z knihy „Jak jsme se smáli, abychom 
se nebáli. Aneb lidová tradice z období stagnace“. 

Hledejte a zasmějte se !

V NAŠÍ KRÁSNÉ VLASTI SE BUDOU 
RUŠIT SILNICE, PROTOŽE JICH 
NETŘEBA! ČEŠI JDOU LENINSKOU 
CESTOU, SLOVÁCI CHODÍ PO PAR-
TYZÁNSKÝCH CHODNÍČCÍCH A PRO 
TĚCH PÁR OŽRALÝCH MORAVÁKŮ 
STEJNĚ SILNICE NESTAČÍ.

- JAKÝ JE ROZDÍL MEZI POHŘEBNÍM 
A PRVOMÁJOVÝM PRŮVODEM?
- ???
- ŽÁDNÝ! NIKOMU SE NECHCE A PŘE-
CE MUSÍ !
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PO STOPÁCH 
ZÁHADNÉ 
POVĚSTI

Příměstský tábor Hnutí Brontosaurus 
Čejkovice

Kontaktní osoba: 
Kristýna Hájková | 721 767 916 | hajkovakristy@seznam.cz 
Odpovědné osoby: 
Lucie Korábová & Kristýna Drábková

12.–16. srpna 2019 | 8.00–15.00 
Pro děti od 1. do 5. třídy ZŠ

Členové HB 700 Kč | nečlenové 900 Kč 
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Výroční zpráva Hnutí 
Brontosaurus Čejkovice 

za rok 2018

Roky,	které	má	naše	organizace	za	sebou,	
nám	přinesly	mnoho.	Z	našeho	článku	se	
stalo	 místo,	 kde	 rádi	 poskytneme	 záze-
mí	lidem	s	nápadem	a	chutí	změnit	okolí	
k lepšímu.	Pěkným	příkladem	je	Klub	rodi-
čů	s	dětmi	–	Dětský	klubík,	který	využívá	
naši	klubovnu	ke	svému	setkávání.	
Pořád	máme	stejný	cíl,	který	se	nám	daří	
plnit,	a	tím	je	osvěta	o	ekologickém	smýš-
lení	 kombinovaná	 se	 životem	 v	 Čejkovi-
cích.	 Odráží	 se	 to	 na	 našich	 proběhlých	
i připravovaných	akcích.	Ať	se	jedná	o	kaž-
doroční	Den	Země,	ze	kterého	se	stala	pří-
jemná	akce	spojená	se	setkáváním	všech	
příznivců	 naší	 organizace	 nebo	 příměst-
ský	tábor,	o	který	je	stále	velký	zájem.	
Doufám,	 že	 si	 udržíme	 stejnou	 energii	
být	aktivními	lidmi	a	dokážeme	ji	přenést	
dál	i dalším,	kteří	nás	budou	překvapovat	
svým	zapálením	pro	věc.	

Předseda Radim Veselský

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR

ODDÍLOVÉ SCHŮZKY – LIŠKY
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DEN ZEMĚ | Čejkovice | 12. & 13. dubna 2019 
Klubovna Hnutí Brontosaurus Čejkovice

DEN ZEMĚ | Čejkovice | 12. & 13. dubna | Klubovna Hnutí Brontosaurus

Pátek 17.00 
Vinárna 

KD Zemědělská a.s.
Divadlo Líšeň

„Spoutaný trávou“

Sobota 9.00
Pomoc přírodě

Špekáčky
Zábava

DEN ZEMĚ
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O nás
Základní	článek	Hnutí	Brontosaurus	Brďo	
Ayhuazca	Čejkovice	je	základní	organizač-
ní	 jednotkou	neziskové	organizace	Hnutí	
Brontosaurus.	Ta	už	téměř	padesát	let	roz-
víjí	osobnosti	mladých	lidí	ve	vztahu	k ak-
tivní	ochraně	přírodního	 i kulturního	dě-
dictví.
Cíle	HB	Čejkovice:
•	 Vychovávat	sebe	i	ostatní	k trvale	udr-

žitelnému	způsobu	života.
•	 Vlastní	prací,	činem	a	příkladem	pomá-

hat	při	ochraně	a	tvorbě	životního	pro-
středí.

•	 Mladým	 lidem	 pomáhat	 vytvářet	 ko-
lektivy	umožňující	 získání	pocitu	 sou-
náležitosti,	uznání,	seberealizace	a vzá-
jemné	radosti.

•	 Provádět	 nezávislou	 kontrolu,	 zají-
mat	se	o	problémy	životního	prostředí	
a aktivním	způsobem	se	snažit	podílet	
na	jejich	řešení.

Pravidelné aktivity
V	roce	2018	jsme	nabízeli	následující	pra-
videlné	aktivity,	které	pokračují	i	v	tomto	
roce.	

Oddíl Lišky
Poznávání	přírody	pro	děti	na	ZŠ	pod	ve-
dením	mladých	organizátorů.	Oddíl	je	za-
pojen	do	celorepublikové	soutěže	Duho-
vé	 střípky.	 Vyzkoušejte	 si	 být	 zálesákem,	
ochutnejte	 slaňování	 a	 zažijte	 přátelství!	
Schůzky	v	pátek	od	16.00	do	17.30.

Herní klub
Pro	 příznivce	 moderních	 deskových	 her.	
Nabízíme	 velké	 množství	 her	 nejrůzněj-
šího	zaměření.	Klub	probíhal	občasně,	od	
roku	2019	startujeme	v	pátek	od	18.00!

Klub hráčů Dračího doupěte
Uskupení	 příznivců	 nepočítačových	 RPG	
her	a	fantasy.	Schůzky	probíhají	v	úterý	od	
15.00	do	17.00	na	klubovně.
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Pravidelné aktivity Hnutí Brontosaurus Čejkovice
Kontakt: Radim Veselský | cejkovice@brontosaurus.cz | +420 728 342 710

Pondělí Dětský klubík

Klub hráčů Dračího doupěte

Dětský klubík

Máme volno!

Oddílovka Herní klub

10.00–11.30

16.00–17.30

16.00–17.30 18.00–20.00

Úterý

Středa

Čtvrtek

Pátek

14.00–17.00
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Práce pro přírodu, osvětové 
kampaně
Nechceme	pouze	mluvit	o	tom,	že	je	tře-
ba	životní	prostředí	chránit.	Hledáme	také	
možnosti,	 jak	 přírodě	 a	 lidem	 konkrétní-
mi	činy	pomoci.	Usilujeme	o	to,	aby	každý,	
kdo	pomáhá	s	námi,	vždy	věděl,	v čem	je	
význam	naší	práce.
Už	šestý	rok	se	staráme	o	přírodní	památ-
ku	 Výchoz	 u	 Čejče.	 Obnovujeme	 uhelný	
skryv	a	bojujeme	s	nepůvodní	kustovnicí	
cizí.		
Na	 Dni	 Země	 jsme	 společně	 uklidili	 asi	
12 000 m2.	Navštívit	nás	přijeli	i	naši	přáte-
lé	ze	srbské	vesničky	Češko	Selo,	kde	pra-
videlně	pořádáme	tábory.

Výbor organizace 
v roce 2018

Předseda:	
•	 Radim	Veselský
	
Hospodář:	
•	 Petr	Gal

Šafář	klubovny:	
•	 Pavel	Novotný

Archivář:	
•	 Pavel	Gal

Zást.	vedoucích	Brďo:	
•	 Petr	Novotný
	
Radní	bez	určené	
funkce:	
•	 Petr	Hájek

DĚTSKÝ KLUBÍK

V	roce	2018	na	naší	
klubovně	pravidelně	
probíhaly	schůzky	
rodičů	s dětmi.	

Schůzky	pokračují	
i v tomto	roce,	
smíchem	dětí	a	
batolat	se	klubovna	
rozeznívá	v	pondělí	
od	10.00	do	11.30	
a ve středu	od	16.00	
do 17.30.
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videlně	pořádáme	tábory.

Výbor organizace 
v roce 2018

Předseda:	
•	 Radim	Veselský
	
Hospodář:	
•	 Petr	Gal

Šafář	klubovny:	
•	 Pavel	Novotný

Archivář:	
•	 Pavel	Gal

Zást.	vedoucích	Brďo:	
•	 Petr	Novotný
	
Radní	bez	určené	
funkce:	
•	 Petr	Hájek

DĚTSKÝ KLUBÍK
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klubovně	pravidelně	
probíhaly	schůzky	
rodičů	s dětmi.	

Schůzky	pokračují	
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a ve středu	od	16.00	
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Akce pro veřejnost
Snažíme	se,	aby	nabídka	„brontosauřích“	
akcí	pro	veřejnost	byla	pestrá.	Naši	zkuše-
ní	dlouhodobí	organizátoři	akce	sami	vy-
mýšlí,	 tvoří,	zajišťují	a	také	na	nich	vypo-
máhají	u	nás	i	v	zahraničí.	
V	 roce	 2018	 jsme	 uspořádali	 11  akcí	 pro	
veřejnost.	Ty	zaujaly	více	než	300	účastní-
ků	do	26	let.	
Na	 příměstském	 táboře	 to	 vypadalo,	 že	
podle	nalezeného	 rukopisu	 jsou	Čejkovi-
ce	 ještě	 starší!	 Jednalo	 se	však	o	podvrh	
z doby	národního	obrození.
I	 letos	 jsme	 se	podíleli	 na	organizaci	 let-
ního	tábora	v	Horních	Lhoticích	a	organi-
zátorského	kurzu	Cestičky.	Pomohli	 jsme	
i s multižánrovým	festivalem Pestrovečer.

VÝZNAMNÉ 
UDÁLOSTI 
UPLYNULÉHO 
ROKU

Svoje	první	předsed-
nické	období	prožil	
v roce	2018	Radim	
Veselský.	Líbilo	se	
mu	tak	moc,	že	hnutí	
vede	i	letos.

Mimořádně	se	dařilo	
našemu	novému	od-
dílu	Lišky!		
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Budkování
Kolem	 obce	 a	 v	 ní	 už	 máme	 41	 budek,	
z  nichž	 je	 momentálně	 18	 obsazených.	
Vyvěsili	 jsme	 sýkorníky,	 lejskovníky,	 reh-
kovníky,	dudkovníky	a	důležité	budky	pro	
netopýry.	
Budky	sami	sestavujeme,	pravidelně	čistí-
me	a	opravujeme,	na	 jejich	správu	Hnutí	
Brontosaurus	 zajišťuje	webovou	 aplikaci,	
ve	které	máme	uloženo	označení,	souřad-
nice,	obsazenost,	druh	obyvatele	i	datum	
posledního	čištění.	
Kromě	známé	vlhy	pestré	jsme	už	v okolí	
vesnice	zahlédli	i	dudka	chocholatého!
Naši	aplikaci	nalezete	na:

www.peceoprirodu.cz 

VÝZNAMNÉ 
UDÁLOSTI 
UPLYNULÉHO 
ROKU

Před	Štědrým	dnem	
jsme	nadělili	zvířát-
kům.	V tento	čas	plní-
me	krmelce	a	čistíme	
budky,	aby	i	zvířata	
mohla	prožít	příjemné	
svátky.

Dlouhodobě	udržuje-
me	vzájemnou	spolu-
práci	s	obcí	Čejkovice,	
firmou	Sonnentor	
a ZŠ	T.	G.	M.	Čejkovice.	
Děkujeme!	

Poděkování

Obec	Čejkovice,	
Sonnentor	s.r.o.,	
Templářské	sklepy,	
Zemědělská	a.s.,	
ZŠ T. G. M. Čejkovice,	
Papírnictví	
Chlebíková,	
Květiny	&	Víno,	
Řeznictví	Rehák,
Mgr. Marek	Navrátil,	
Kancelář	HB,
ZČ	HB	Brďo Vlkani,	
RC HB	Podluží,
Divadlo	Líšeň,
JMK	&	MŠMT.

©	Seznam.cz,	a.s.
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ZPRÁVY Z NAŠÍ 
KLUBOVNY

Klubovnu	průběžně	
vylepšujeme.	Ve	skla-
du	teď	máme	spoustu	
vybavení	na	akce,	
které	vám	rádi	po	do-
mluvě	půjčíme:
•	 luky	a	šípy,		
•	 tee-pee,
•	 stany	i	pártystan,
•	 karimatky	a	celty,
•	 mikroskopy,
•	 horolezecké	vyba-

vení,
•	 dataprojektor,
•	 GPS,
•	 vzduchovky
•	 a	další.

Mezinárodní aktivity
V	rámci	brontosauřího	klubu	Karavela	pro-
bíhá	pod	záštitou	našich	organizátorů	ně-
kolik	 tradičních	 zahraničních	 akcí.	 V  roce	
2018	jsme	opět	zajišťovali	tábor:
Malé Česko za Dunajem.	Tak	se	jmeno-
val	 šestý	 ročník	 dobrovolnického	 tábora	
v Srbsku,	jehož	cílem	je	podpora	šetrného	
turistického	 ruchu	 a	 českého	 živlu	 v  kra-
janských	vesnicích	srbského	Banátu.

Základní článek Hnutí Brontosaurus Brďo Ayhuazca Čejkovice,
Pod Novosady 723, 696 15 Čejkovice, IČO: 72025425, 

e-mail | cejkovice@brontosaurus.cz, 
fb | @Ayhuazca  

Poděkování

Na	závěr	děkujeme	
všem	našim	organizá-
torům,	členům,	sym-
patizantům	a kamará-
dům,	díky	jejichž	pod-
poře	je	možné	realizo-
vat	i zdánlivě	nemož-
né	věci.
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Do této sběrné nádoby patří
kompaktní úsporné zářivky, výbojky, lineární (trubicové) 

zářivky do 40 cm, světelné zdroje s LED diodami. kolektivní systém pro zpětný odběr osvětlovacích zařízení

m
yslím

eekologicky

EKOLAMP s.r.o., infolinka: 810 888 100
www.ekolamp.cz

Svítím vám dlouho. 
Až dosloužím, patřím 

do sběrné nádoby.

Odevzdejte nefunkční zářivku ZDARMA 
do sběrné nádoby EKOLAMP 

ve sběrných dvorech, úřadech a obchodech.

VYKLIĎTE PŮDY,
GARÁŽE A  SKLEPY

Odevzdejte vysloužilé kompletní 
spotřebiče na sběrné dvory 

nebo na jiná určená místa
zpětného odběru.

ZDARMA je 
můžete odevzdat
v prodejně elektra

seznam sběrných dvorů a místzveřejňuje 
obecní úřad (zde jsou vyhlášeny i termíny 
mobilních svozů), nebo na webu 
www.elektrowin.cz

ZDARMA 
je můžete
odevzdat do
sběrného dvora

vysloužilé 
elektrospotřebice
NEPATŘÍ do komu-
nálního odpadu

OOdd ddOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOddddddddddddddddddddddddddddddddddddddddeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeevvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzddddddddddddddddddddddddddddddddddddeeeeeeeeeeeeeeeeeeeee
sssssssssssssssssssssssssssssssssssssssssssssssssppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppppoooooooooooooooooooooo

nnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnn

TTŘŘIIĎĎMMEE TTAAKKÉÉ EELLEEKKTTRROOTTŘŘIIĎĎMMEE TTAAKKÉÉ EELLEEKKTTRROOwwwwww.eelleekkttrroowwiinn.cczz

Víte že…
...za odložení elektro-
spotřebiče do kontejne-
ru nebo na černou
skládku vám hrozí 
pokuta až do výše 
20 000 Kč?

...pokud chcete předejít
ekologickému nebezpečí,
nepouštejte se do de-
montáže žádného 
z elektrospotřebičů!

...některé běžné domácí
elektrospotřebiče mohou 
obsahovat látky 
vážně poškozující zdraví
a životní prostředí!

Na jaře už s obavami očekáváme, jak to bude letos s nechtěnými koťaty. Každý rok přijímáme 
do našeho útulku desítky nechtěných koťat z celého Hodonínska. Přitom odložení koťat někde 
v lese, ke statkům, stájím apod. je opuštění zvířete a je to porušení zákona. Rovněž zbavování 
se koťat jejich topením je porušení zákona.
Řešení je velice jednoduché – kastrace kočky.
S jarem přichází čas mrouskání koček. Nikdy nedokážete všem narozeným koťatům vaší kočky 
najít nové domovy. Nebuďte prosím nezodpovědní a nechejte vaši kočku i kocoura kastrovat!

Naďa Tomalová, předsedkyně z.s. Kočky SOS Hodonín

SOUDRUH HUSÁK V JEDNOM ZE SVÝCH NORMALIZAČNÍCH PROJEVŮ PROHLÁSIL: 
„V ROCE 1968 JSME STÁLI NA OKRAJI PROPASTI. ZA UPLYNULÝCH DVACET LET JSME 
UDĚLALI VELKÝ KROK VPŘED!“

INFORMACE O KASTRACI KOČEK
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